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\\\ PIASECZNO 

Sprawa zabójstwa 16-letniej 
Kornelii z Piaseczna ponownie 
trafi na wokandę. Patryk B., 
skazany na 25 lat więzienia, 
może usłyszeć wyrok 
dożywocia. Rodzina Kornelii  
i prokuratura nie ustają  
w walce o surowszą karę.  
Sąd ponownie zajmie się 
sprawą w październiku.

Od wyroku skazującego Patryka B. 
oraz Martynę S. na 25 lat więzienia 

odwołały się wszystkie strony. 

Sprawa zabójstwa Kornelii 
wraca na wokandę

Szansa na przełom 
w sprawie nielegalnego 
składowiska odpadów

Rozszczelnienie pojemników to tylko kwestia czasu
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Patryk B. najpierw wykopał grób. Następnie zakopał w nim żywcem  
16-letnią Kornelię

FO
T. 

AR
CH

IW
UM

 P
P

\\\ NOWY PRAŻMÓW

dokończenie na str. 2
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Rodzice zamordowanej 16-latki i pro-
kuratura chcieli dożywocia dla Patryka 
B. Martyna S. nie spędzi w więzieniu 
więcej niż 25 lat, bo w momencie tej 
wstrząsającej zbrodni miała jeszcze 
16 lat (do jej 17 urodzin zabrakło kilku 
godzin).

W ubiegłym roku Sąd Apelacyjny 
częściowo wyłączył jawność procesu i 
na czas przeprowadzenia uzupełniają-
cego dowodu bezterminowo odroczył 
rozprawę. Jak donosi TVN Warszawa, 
sprawa wróci na wokandę 17 paździer-
nika.

\\\   Zabił z miłości
Kornelia z Piaseczna zaginęła w 

lutym 2020 roku. Jej ciało znalezio-
no po ponad dwóch miesiącach w 
lesie obok rezerwatu Łęgi Oborskie. 
Zbrodnię zaplanowała i przygotowała 
przyjaciółka Kornelii – Martyna S. i jej 
ówczesny chłopak Patryk B. Motywem 
miała być zazdrość dziewczyny o kole-
żankę. Śledczy wskazali także na wątek 
konkurencji na rynku narkotykowym. 
Istotne było także podporządkowanie 
znacznie starszego, bo 25-letniego 
wówczas Patryka B., niespełna 17-let-
niej Martynie S. Mężczyzna zeznał, że 

z miłości do przyjaciółki Kornelii był 
gotów nawet zabić.

\\\   Okrutna śmierć
Ciało Kornelii zakopane w płytkim 

grobie znalazł przypadkowy przecho-
dzień 26 kwietnia 2020 r. Sekcja zwłok 
wykazała, że bezpośrednią przyczyną 
zgonu było uduszenie w wyniku do-
stania się do dróg oddechowych ziemi. 

Ani uderzenie w potylicę narzędziem, 
którym według zeznań oskarżonych 
był szpadel, ani postrzał w głowę z bro-
ni pneumatycznej, nie tylko nie były 
bezpośrednią przyczyną śmierci, ale 
w opinii biegłego, nie stanowiły nawet 
poważnego urazu zagrażającego życiu, 
choć w ich wyniku Kornelia mogła stra-
cić przytomność.

Anna Żuber

Sprawa zabójstwa Kornelii 
wraca na wokandę

\\\ NOWY PRAŻMÓW 

Krajowa Izba Odwoławcza 
wydała wyrok w sprawie 
przetargu na odbiór, wywóz 
i utylizację odpadów 
niebezpiecznych.  
Gmina musiała ponownie 
wybrać wykonawcę. 
Wybrała… tę samą firmę.

S zkodliwe dla ludzi i środowiska 
odpady znajdują się przy ul. Aka-

cjowej w Nowym Prażmowie. To bli-
sko 2000 pojemników typu mauser 
i  znaczna liczba beczek stalowych o 

pojemności 200 litrów. Zarówno po-
przednim, jak i obecnym włodarzom 
gminy, zależało na pozbyciu się ich jak 
najszybciej. 

\\\   Uwolnić Nowy Prażmów  
od „ekologicznej bomby”

Pieniądze, które mogły być naj-
większą przeszkodą, udało się pozy-
skać w formie bezzwrotnej dotacji z 
Narodowego Funduszu Ochrony Śro-

dowiska i Gospodarki Wodnej. Sprawa 
utknęła za to na etapie procedury prze-
targowej. Przez to wykonanie usługi, 
która uwolniła by okolicę od „bomby 
ekologicznej”, wciąż nie może dojść do 
skutku.

Wprawdzie Urząd Gminy Prażmów 
wybrał wykonawcę, ale decyzję tę za-
skarżyło dwóch innych oferentów, ma-
jących nadzieję na pozyskanie zlecenia.

\\\   Unieważnienie  
i odtajnienie

Krajowa Izba Odwoławcza szyb-
ko rozpatrzyła protesty. – Po wyroku 

KIO, gmina dokonała unieważnienia 
czynności wyboru najkorzystniejszej 
oferty, odtajnienia tajemnicy przedsię-
biorstwa, ponownie dokonała badania 
ofert i wyboru najkorzystniejszej ofer-
ty – poinformowała Monika Brzózka, 
zastępca wójta. 

Gmina ponownie najwyżej oceniła 
ofertę firmy Mo-BRUK wartą nieco po-
nad 13,1 mln złotych.

– 2 września jest ostatnim dniem 
na wniesienie odwołania przez wy-
konawców. Spodziewamy się tego od-
wołania, ale też liczymy na to, że jest 
to już końcowy etap dzielący nas od 
podpisania umowy – dodaje Monika  
Brzózka.

Przypomnijmy, że gmina liczyła na 
wykonanie usługi do 16 grudnia.

Anna Żuber

Szansa na przełom 
w sprawie nielegalnego 
składowiska odpadów

Gmina ponownie  
najwyżej oceniła ofertę 

firmy Mo-BRUK,  
wartą nieco ponad  
13,1 mln złotych

Bomba ekologiczna czeka aż wybuchnie
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Gmina ponownie musiała 
rozpatrzyć oferty  

na usunięcie odpadów 
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Na ciało Kornelii natrafił przypadkowy spacerowicz 26 kwietnia 2020 roku

\\\ PODŁĘCZE 

Gmina Góra Kalwaria 
podpisała umowę  
z wykonawcą.  
Za 1 083 042,22 zł ma on 
wybudować asfaltową drogę  
o długości 340 metrów.

W poniedziałek (26 sierpnia) bur-
mistrz Arkadiusz Strzyżewski 

podpisał umowę, w ramach której po-
wstanie nowa droga. Będzie to odcinek 
o długości 340 metrów, prowadzący do 
świetlicy w Podłęczu. 

– Za 1 083 042,22 zł wykonawca 
wybuduje asfaltową drogę o długości 
340 metrów, szerokości 5 metrów, z 
utwardzonymi poboczami. Rozpoczę-
cie prac planowane jest około połowy 
września - jak tylko wykonawca opra-
cuje i zatwierdzi czasową organizację 
ruchu – powiedział nam zastępca bur-
mistrza, Piotr Chmielewski.

Gmina poinformowała także, że 60 
procent kosztów inwestycji pokryją do-
finansowania: 310 tys. zł z Samorządu 

Województwa Mazowieckiego, a ko-
lejne 300 tys. zł wyłoży prywatny in-
westor, który planuje budowę ośrodka 
sportowego w Podłęczu.

Czy w związku z budową drogi 
mieszkańcy muszą liczyć się z utrud-
nieniami?

– Oczywiście, jak każda tego typu 
inwestycja, okresowo będzie ona uciąż-
liwa dla wszystkich osób korzystają-
cych z drogi. Ponieważ jest to budowa 

drogi od podstaw, będą momenty, kiedy 
przejazd zostanie całkowicie zamknię-
ty. Postaramy się jednak, aby były to 
możliwie krótkie okresy. Przeprasza-
my za utrudnienia, ale warto poczekać, 
wykazać się cierpliwością – podkreślił 
Piotr Chmielewski.

– Zakończenie inwestycji zaplano-
wano na 18 października tego roku – 
poinformowała gmina Góra Kalwaria.

Agnieszka Deja

Powstanie nowa droga

Podpisano umowę na powstanie nowej drogi w gminie
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\\\ LESZNOWOLA/PIASECZNO 

Ulica Kuropatwy stała się 
miejscem sporów  
i niezrealizowanych obietnic. 
Choć prace nad przebudową 
ruszyły wiosną, to po 
zerwaniu nawierzchni szybko 
je wstrzymano, pozostawiając 
mieszkańców z problemem. 
Cierpi także lokalny biznes.  
Co doprowadziło  
do przerwania robót i kiedy 
można spodziewać się ich 
wznowienia?

B yły liczne spotkania, protesty 
mieszkańców sprzeciwiających 

się przebudowie w zaprojektowanym 
kształcie oraz protesty przeciwko pro-
testom. Wielu mieszkańców nie może 
bowiem doczekać się modernizacji 
traktu. 

W końcu wiosną ruszyła przebudo-
wa ulicy Kuropatwy. Prace nie trwały 
jednak zbyt długo, a poirytowania nie 
kryją teraz także zwolennicy moder-
nizacji.

\\\   Cierpią kierowcy, piesi  
i mieszkańcy

– W kwietniu rozpoczęła się prze-
budowa ulicy Kuropatwy czego wyni-

kiem było całkowite zniszczenie świet-
nej nawierzchni i wykonanie przez 2-3 
tygodnie jakichś prac ziemnych – rela-
cjonuje jeden z mieszkańców osiedla 
przy ul. Kuropatwy 24, a więc po ursy-
nowskiej stronie drogi (imię i nazwisko 
znane redakcji). – Od kilku miesięcy nic 
dalej się nie dzieje, a mieszkańcy nisz-
czą zawieszenia swoich samochodów 
jeżdżąc po coraz większych wertepach. 
Dla pieszych uciążliwość pokonywania 
wertepów, szczególnie po deszczu, jest 
jeszcze większa. Co gorsza, podobno 
kontynuacja prac będzie dopiero na 
wiosnę przyszłego roku (…) To co się 
wydarzyło wygląda na zemstę jakiegoś 
urzędnika na tych, którzy są przeciwni 
przebudowie i nadal procesują się w tej 
sprawie. Jednak z ulicy, a raczej powsta-
łych na niej wertepów, muszą korzystać 
wszyscy – dodał. 

\\\   Wszystko zgodnie  
z pozwoleniem

Za przeprowadzenie przebudowy 
ulicy Kuropatwy, od projektu po wy-
konawstwo, odpowiada gmina Piasecz-
no. Okazuje się, że prace budowlane 
wstrzymano z uwagi na dalsze protesty 
przeciwników przebudowy. Niektórzy 
nie chcą oddać części swoich nierucho-
mości pod drogę.

– Prowadzimy procedurę przej-
mowania fragmentów nieruchomości 

przeznaczonych pod drogę zgodnie z 
decyzją ZRID (zezwolenie na realiza-
cję inwestycji drogowej – przyp. red.). 
Prace wznowimy po przejęciu frag-
mentów nieruchomości niezbędnych 
do ich prowadzenia – poinformował 
Robert Widz, zastępca burmistrza gmi-
ny Piaseczno. 

\\\   Skąd ten bunt?
Przeciwnicy rozbudowy już na eta-

pie konsultacji projektu narzekali na 
brak dialogu ze strony gminy Piasecz-
no. Świadczyć mają o tym wielokrot-
nie przekazywane do urzędu pisma, 
ich postulaty, prośby i wnioski, a także 
alternatywne propozycje przebudowy 

ulicy. Te miały być całkowicie pomi-
nięte przez projektantów. Ich zdaniem 
przebudowa robiona jest ze zbyt du-
żym rozmachem (m.in. ze ścieżkami 
rowerowymi po obu stronach drogi). 
Mieszkańcy domów wnioskowali o 

utworzenie pasa pieszo-rowerowego, 
co pozwoliło by na budowę nieco węż-
szej drogi. Boją się też zwiększenia 
ruchu pojazdów, jeszcze większego 
hałasu i smrodu spalin.

Miasto od początku podkreślało, że 
ulica Kuropatwy od wielu lat planowa-
na była jako droga zbiorcza, a projekt 
konsultowano z mieszkańcami aż pię-
ciokrotnie.  

\\\   Ogródek restauracji  
przestanie istnieć?

Rozkopana ulica bez asfaltu to tak-
że problem dla lokalnych przedsiębior-
ców. – Na wysokości naszej restauracji 

też nie ma asfaltu – mówi właściciel 
Trattoria Numero Uno. – Obroty nam 
spadły, bo klienci nie wiedzą, że można 
do nas dojechać inną drogą z ul. Geode-
tów skręcając w ul. Wiejską, następnie 
Poprzeczną i Zakręt. Po wertepach nie 
chcą jeździć. Sam sprzeciwiłem się od-
daniu części nieruchomości pod dro-
gę. Nasz ogródek, w którym zasiadają 
klienci, przestałby istnieć. Ingerencja 
w ten teren zwłaszcza latem byłaby dla 
nas niekorzystna. I tak źle, i tak niedo-
brze – podkreśla dodając, że sytuacja 
związana z przebudową jest bardzo 
skomplikowana.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Zerwali nawierzchnię i… przerwali remont

Od wiosny ul. Kuropatwy nie ma nawierzchni, co utrudnia mieszkańcom życie. 
Na przebudowywanej ulicy od kilku miesięcy nic się nie dzieje

„Prace wznowimy  
po przejęciu fragmentów 

nieruchomości, 
niezbędnych 

 do ich prowadzenia”
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\\\ PIASECZNO 

Inicjatywa rady rodziców, 
wsparta przez wolontariuszy 
i lokalne firmy, ma 
zapewnić uczniom miejsce 
relaksu, terapii i poczucia 
bezpieczeństwa.

P race nad zaadoptowaniem sali 
prowadzone były w wakacje. Będą 

kontynuowane w czasie roku szkolne-
go. Skąd pomysł na ten projekt?

– Sala wyciszeń w SP5 od dawna 
jest przedmiotem rozmów grona pe-
dagogów szkolnych. Żyjemy w świecie 
pełnym obrazów i bodźców, nie na każ-
dego ma to pozytywny wpływ. Z roku 
na rok przybywa u nas dzieci, które po-
trzebują przestrzeni, gdzie mogłyby po-
przebywać w ciszy i spokoju. Stąd po-
mysł na miejsce, które będzie spełniać 
różne funkcje zarówno podczas przerw, 

jak i w czasie zajęć edukacyjnych bądź 
wychowawczych. Budynek szkoły przy 
ul. Sikorskiego dwa lata temu przeszedł 
gruntowny remont – sale wyposażone 
są w nowe meble i technologię (ekra-
ny multimedialne, rzutniki). Jednak 
nowe, piękne przestrzenie wymagały 

aranżacji, uzupełnienia i dostosowania 
do potrzeb i oczekiwań uczniów oraz 
kadry szkoły. Nadarzyła się więc oka-
zja, by wreszcie stworzyć nowoczesną 
i zaaranżowaną z myślą o dzieciach salę 
wyciszeń. Powstaje ona w podpiwni-
czeniu – w miejscu dawnej strzelnicy, 
która funkcjonowała w gimnazjum – 
powiedzieli nam przedstawiciele rady 
rodziców.

\\\   Rodzice i wolontariusze 
W remont sali zaangażowali się nie 

tylko rodzice, lecz także wolontariusze. 
Udało się także pozyskać wsparcie ze-
wnętrzne.

– Rada rodziców bardzo aktyw-
nie włącza się w życie szkoły, szuka-

jąc możliwości dofinansowywania 
ważnych projektów inwestycyjnych 
i wydarzeń w szkole. Włącza też w 
działania na rzecz szkoły duży biznes 
– pracowników-wolontariuszy z Hol-
cim oraz Coca Cola HBC. Fundacja In-
stytut Wolontariatu Pracowniczego z 
radością wspiera inicjatywy takie jak 
ta, które nie tylko wzbogacają lokalne 
społeczności, ale również dają firmom 
i ich pracownikom możliwość aktyw-
nego zaangażowania się w działania 
wolontariackie. Pracownicy tych firm, z 
własnej inicjatywy, dostrzegli potencjał 
wsparcia tego projektu, co zaowocowa-
ło pozyskaniem niezbędnych środków 
i materiałów. Byli zaangażowani nie 
tylko finansowo, ale także osobiście, 
poświęcając swój czas i energię, aby 
osiągnąć satysfakcjonujące efekty. Jeśli 

chodzi o salę wyciszeń, Rada rodziców 
dodatkowo zaprosiła do współpracy 
firmę Decorum Home, która zajmuje się 
projektami i aranżacją wnętrz. Deco-
rum Home wykonało pro bono projekt 
sali, uwzględniając jej specyfikę oraz 
oczekiwania i potrzeby zgłoszone przez 
zespół pedagogiczny szkoły – przyznali 
członkowie rady rodziców.

\\\   Prace nadal trwają
– Przy pracach remontowych ręka 

w rękę pracują rodzice (proste prace 
malarskie), pracownicy szkoły – dyrek-
cja (konsultacje, zgody na ingerencje w 
różne przestrzenie) i zespół pedago-
gów (pomysły, pozyskanie szpul) oraz 
pan konserwator od zadań specjalnych. 

Ściany są praktycznie gotowe. Przed 
nami trud wyrównania podłogi i po-
łożenia na niej paneli lub wykładziny 
oraz zakup wyposażenia – przyznała 
rada rodziców.

\\\   Z nowej przestrzeni  
skorzystają szkolni  
pedagodzy

– Nowa sala wyciszeń ma służyć 
uczniom ze specjalnymi potrzebami 
podczas przerw. Właśnie tam dzieci 
będą mogły w ciszy i komfortowych 
dla nich warunkach spędzić czas wolny. 
W trakcie zajęć lekcyjnych pomiesz-
czenie będzie służyło pedagogom do 
prowadzenia zajęć, terapii i spotkań z 
uczniami. W nowoczesnych i przyja-
znych przestrzeniach uczniowie będą 
mieli poczucie bezpieczeństwa i kom-
fortu – podkreśla rada rodziców. 

Jak udało nam się dowiedzieć, 
ma to być uzupełnienie tradycyjnej 
sali lekcyjnej. Będzie ona składać się 
z czterech części: strefy pracy stoli-
kowej z meblami z upcyklingu, strefy 
relaksu z bujakami i hamakami, strefy 
bezpieczeństwa osobistego z fotelami, 
a także strefy leżakowania z miejscem 
do odprężenia i odciążenia kręgosłu-
pa. Dodatkowo w sali znajdzie się też 
rzutnik do celów edukacyjnych lub re-
laksacyjnych.

Poprosiliśmy członków Rady Ro-
dziców SP 5 o zachęcenie innych szkół 
do tworzenia takich miejsc.

– Zachęcamy przede wszystkim do 
partnerskiej współpracy pomiędzy dy-
rekcją, pracownikami szkoły a radą ro-
dziców, by wspólnie szukać rozwiązań 
i możliwości na pojawiające się w pla-
cówce potrzeby i pomysły. Tylko dzięki 
dialogowi i zaufaniu razem możemy 
zrobić wiele cennych rzeczy. Na takiej 
współpracy korzysta cała społeczność 
szkolna. Dyrekcja, pracownicy i rodzi-
ce stają się partnerami w działaniu, 
a dzieci zyskują ciekawe i przyjazne 
przestrzenie, które pomogą im lepiej 
funkcjonować w szkole – podkreślili.

Agnieszka Deja

Sala wyciszeń w SP5 – nowe 
miejsce spokoju dla uczniów

Sala wyciszeń ma służyć 
uczniom ze specjalnymi 

potrzebami

Nad modernizacją sali pracują rodzice i wolontariusze
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\\\ PIASECZNO 

Do nieszczęśliwego wypadku 
doszło przy ulicy Geodetów.  
W jego wyniku mężczyzna 
został przygnieciony  
przez latarnię.

D o wydarzenia doszło we wtorek 
(27 sierpnia) około godz. 10:30. 

To właśnie wtedy śmieciarka zaha-
czyła o latarnię, a ta z kolei upadła 
na przechodnia. Do poszkodowanego 

mężczyzny wezwano służby ratun-
kowe. To jednak nie koniec fatalnego 
splotu wydarzeń. Okazuje się bowiem, 
że karetka, którą skierowano na miej-
sce zdarzenia, uległa uszkodzeniu. Jej 
kierowca najechał na ostry element, 
leżący na drodze. W efekcie doszło 
do uszkodzenia koła. Wezwano więc 
drugą karetkę, która zabrała ofiarę  
do szpitala. 

Na miejsce wezwano też cztery za-
stępy straży pożarnej i policję.

Agnieszka Deja

Przygniotła go 
latarnia

Do poszkodowanego mężczyzny wezwano służby ratunkowe
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

P R O M O C J A

Trwa głosowanie na projekty Budżetu Obywatelskiego 
Gminy Piaseczno 2025

W ósmej edycji BO mieszkańcy mogą wy- 
bierać spośród 61 projektów, które zostały  
zakwalifikowane do głosowania. Pełna lista  
projektów wraz opisami przedsięwzięć, które 
zgłosili mieszkańcy dostępna jest na stronie 
www.piaseczno.budzet-obywatelski.org.
Zadania przyjęte do głosowania:
1.  Street Workout dla mieszkańców północnej 

części Piaseczna
2. Wokół książki rozwojowej w Bibliotece
3.  Nowa stacja piaseczyńskiego roweru  

miejskiego w Siedliskach
4.  Aktywna, zdrowa MAMA to szczęśliwe 

Dziecko
5.  FUTBOL BEZ BARIER – bezpłatne  

zajęcia piłkarskie dla dzieci i młodzieży  
z niepełnosprawnościami

6.  Obchody Jubileuszu 60-lecia SP nr 5  
im K.K. Baczyńskiego w Piasecznie

7.  Audiobooki online – dostęp do literatury  
w dowolnym miejscu i czasie dla wszystkich 
mieszkańców Gminy Piaseczno

8.  Plac zabaw dla dzieci przy świetlicy  
w Runowie

9. Bezpieczny plac zabaw w Szkole  
Podstawowej Nr 1

10. Zalesie Górne – Poznajmy się
11.  Turniej Piłkarski – Piaseczyński Puchar 

Młodych Mistrzów
12. Warsztaty Zero Waste Zalesie Górne
13. Zakup i montaż młodzieżowych ławek.
14. Kraina św. Mikołaja 2025
15.  Rewitalizacja wybiegu dla psów  

u zbiegu ulic Wilanowskiej i Cyraneczki  
w Józefosławiu.

16. Komiksowe Piaseczno
17. Sztuka Ulicy. Legalna ściana do graffiti
18. Centrum Arteterapii „Artystyczne serce”
19. Koncert rockowy w Piasecznie
20. Piaseczno Bieg Kobiet
21. Jeżowiska w Zalesiu Górnym
22. Zalesie Górne – Jedwabny Las
23.  SP Józefosław – poprawa bezpieczeństwa 

na boiskach i placu zabaw.
24. Zalesiański FlashMob
25.  Zalesie Górne – Ścieżka Sensoryczna  

w Ogrodzie Klubu Kultury
26.  Wsparcie zdrowia psychicznego dzieci  

i młodzieży w spektrum autyzmu i ADHD 
poprzez psychoedukację dorosłych

27.  Wiaty rowerowe dla mieszkańców  
Zalesia Dolnego przy Szkole Podstawowej 
nr 2 im. Ewy Krauze

28. Doposażenie placu zabaw „Pod Wierzbą”
29.  Badanie FMS dzieci w wieku 10-15 lat 

uprawiających sport w Gminie Piaseczno
30.  Radość z czytania dla każdego – książki  

z dużą czcionką we wszystkich placówkach 
Biblioteki Publicznej w Piasecznie

31.  Pierwsza pomoc przedmedyczna  
– szkolenia praktyczne dla dzieci  
i młodzieży

32.  Antysmogowy mural z atrakcjami  
Piaseczna

33.  Rodzinny Piknik Hubertowski w Zalesiu 
Górnym

34.  Zadaszona wiata dla rowerów przy Szkole 
Podstawowej w Głoskowie

35.  Pergola zacieniająca piaskownicę na placu 
zabaw przy ul. Tenisowej w Józefosławiu

36.  Biblioteka plenerowa do sąsiedzkiej 
wymiany książek

37.  Opieka fizjoterapeutyczna  
dla sportowców Gminy Piaseczno  
w wieku szkolnym 7-18 lat

38. Zalesie Górne na starych fotografiach
39. Festyn Rodzinny w SP 5
40.  Nasadzenia pięknych niskich krzewów 

ozdobnych wzdłuż ulicy Spacerowej  
w Józefosławiu

41. Kultura taneczna dla seniorów
42. Monitoring skweru Młynarska
43. Letnie kino w Józefosławiu – wakacje 2025
44. Dobra kondycja seniora
45.  Trenuj z mistrzem – event sportowy 

zakończony treningiem z ekstraklasowym 
piłkarzem

46.  ody do aplikacji mobilnej z e-bookami 
i audiobookami – czytaj i słuchaj kiedy 
chcesz!

47.  Stop smog Złotokłos i Henryków Urocze  
– nowe, drzewa, krzewy i byliny!

48.  Liga Piłkarska – Piaseczyńska Liga  
Mistrzów – Memoriał Jacka Krupnika

49.  Dyskoteki silent disco dla dzieci  
i młodzieży w gminie Piaseczno

50.  SP Józefosław – wymiana zużytych 
zabawek na placu zabaw

51. Zajęcia gimnastyczne dla seniorów
52.  Budowa kortu tenisowego wraz  

z piłkochwytami na terenie rekreacyjno- 
-sportowym w Runowie

53. Weekend w wersji slow
54.  Konkurs „Mam Talent” dla uczniów szkół 

podstawowych

55. Wieczorki NIE TYLKO dla seniorów
56. Rodzinny Piknik Sportowy
57.  KOCHAM PIASECZNO – napis promujący 

miasto
58. Kreatywne Zalesie: Sztuka Ulicy
59.  Zakup, dostawa i montaż 2 huśtawki 

miejskie (ławki bujane)
60.  Dni Słowiańskiej Kultury w Piasecznie  

– odkryj swoje korzenie
61.  Rowerem miejskim do lasu – stacja 

Żabieniec
Kto może głosować?

Głosować mogą wszyscy mieszkańcy gminy 
Piaseczno. W celu oddania głosu mieszkaniec 
musi podać swoje dane: imię i nazwisko, adres 
zamieszkania, informację czy w dniu głosowa-
nia jest osobą niepełnoletnią czy pełnoletnią. 
W wypadku głosowania w formie elektronicz- 
nej podać należy także numer telefonu.
Jak zagłosować?

Głosować można do 13.09.2024 r. (głoso- 
wanie kończy się o godz. 15.00 wraz z końcem 
pracy urzędu). Głosować można w formie elek- 
tronicznej – przez internetowy system obsłu- 
gi BO: www.piaseczno.budzet-obywatelski.org  
(do czego gorąco zachęcamy) lub w formie pa- 
pierowej – poprzez osobiste dostarczenie kar-
ty do głosowania do punktów wyznaczonych 
Zarządzeniem Burmistrza:
–  Urząd Miasta i Gminy w Piasecznie,  

ul. Kościuszki 5,
–  Filia Biblioteki Publicznej w Złotokłosie,  

ul. 3 Maja 30 (budynek OSP, I piętro),
–  Filia Biblioteki Publicznej w Zalesiu Górnym, 

ul. Białej Brzozy 3,

–  Filia Biblioteki Publicznej Piaseczno 
Gołków-Letnisko, ul. Główna 5a,

–  Filia Biblioteki Publicznej w Józefosławiu,  
ul. Julianowska 67A (I piętro),

–  Biblioteka Publiczna w Piasecznie,  
ul. Jana Pawła II 55 (CEM).

Głosujący może wypełnić tylko jedną kartę, 
ale swój głos może oddać na wiele projek-
tów. Suma wartości projektów wybranych 
przez mieszkańca nie może jednak prze-
kroczyć kwoty 1 000 000 zł. Przekroczenie tej 
kwoty skutkować będzie uznaniem głosu za 
nieważny.

W przypadku głosującego będącego osobą 
niepełnoletnią do karty należy dołączyć zgodę 
opiekuna prawnego, której wzór należy pobrać 
ze strony BO. W przypadku głosowania online 
załączyć należy skan zgody podpisany przez 
rodzica/opiekuna prawnego.

Jeżeli mieszkaniec gminy Piaseczno złoży 
więcej niż jedną kartę do głosowania np. 
zagłosuje zarówno w formie elektronicznej, 
jak i papierowej, wszystkie oddane przez niego 
głosy uznane będą za nieważne.

Od 2 do 13 września 2024 roku można głosować na propozycje zadań do Budżetu Obywatelskiego Gminy Piaseczno na 2025 rok.

\\\ PRAŻMÓW 

Gmina ogłosiła przetarg 
na II etap remontu Dworu 
Ryxów. Jakie prace zostaną 
wykonane?

D wór stojący przy ul. Franciszka 
Ryxa w Prażmowie pochodzi z 

1820 roku i należał do bratanka ka-
merdynera Stanisława Augusta Ponia-
towskiego i starosty piaseczyńskiego, 
Franciszka Ryxa. Po II wojnie świato-

wej przeszedł na własność Skarbu Pań-
stwa, a potem przekazano go powiato-
wi piaseczyńskiemu. Aktem darowizny 
trafił pod zarząd Gminy Prażmów. Po 
konsultacji z konserwatorem zabytków 
ustalono, co może zostać przebudowa-
ne.

– W decyzji konserwatora, pozwa-
lającej na przebudowę dworu czytamy, 
że w ramach prac związanych z bu-

dynkiem planuje się: remont wnętrz 
ze zmianą układu pomieszczeń, wy-
konanie nowej drewnianej galerii nad 
holem na poziomie piętra, wymianę 
stolarki okiennej, wymianę i konser-
wację stolarki drzwiowej, wymianę w 
niezbędnym zakresie i remont stropów 
drewnianych i więźby dachowej, roz-
biórkę wtórnych dobudówek, izolację 
fundamentów, remont konserwatorski 
elewacji wraz z elementami dekora-

cyjnymi, wymianę poszycia dachowe-
go, remont balkonów i schodów we-
wnętrznych oraz wykonanie instalacji 
– informują pracownicy urzędu.

\\\   4 mln zł  
dofinansowania  
z powiatu

Przypomnijmy, że niedawno gmina 
wyremontowała dach budynku, który 
był w bardzo złym stanie technicznym. 
Był to pierwszy element, ratujący dwór 
przed popadnięciem w ruinę. Gmina 
otrzymała też dofinansowanie od po-
wiatu w łącznej kwocie 4 mln zł na 
remont zabytku w latach 2024-2025, 

a także dofinansowanie z Rządowego 
Programu Odbudowy Zabytków. Urząd 
w Prażmowie ogłosił właśnie kolejny 
etap przebudowy.

– W jego ramach  do wykonania 
są wszystkie roboty budowlane, zwią-
zane z elewacją zewnętrzną budynku, 
wymianą stolarki okiennej i drzwio-

wej zewnętrznej, naprawą gzymsów, 
naprawą balkonów, montażem balu-
strad na balkonach, wykonaniem izo-

lacji przeciwwilgociowych, poziomych 
i pionowych ścian fundamentowych i 
fundamentów, wykonaniu przyłączy 
wodno-kanalizacyjnych i elektrycz-
nych, wykonaniu odwodnienia wokół 
budynku, jak również innych prac to-
warzyszących – czytamy w ogłoszeniu 
przetargowym.

Wykonawca będzie miał czas na 
przeprowadzenie modernizacji do 30 
maja 2025 roku. Gmina planuje, by 
Dwór Ryxów stał się miejscem kultury, 
otwartym dla mieszkańców, a park stał 
się ogólnodostępny.

Agnieszka Deja

Dwór Ryxów czeka na remont

Nowy dach już jest. Teraz kolej na elewację

Brak remontu dachu skutkowałby popadnięciem budynku w ruinę
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Do wykonania są 
wszystkie roboty 

budowlane, związane 
z elewacją zewnętrzną 

budynku

w 2025 roku  
Dwór Ryxów stanie się 

centrum kultury  
gminy Prażmów
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ANDERSEN ACADEMY zapewnia skuteczną naukę języków dla dzieci i młodzieży. Świetna lokalizacja  
obok Szkoły Podstawowej w Lesznowoli oraz zajęcia poranne dla uczniów drugiej zmiany oznaczają 
oszczędność czasu dla rodziców. Dają też pewność, że ich dzieci są pod opieką specjalistów z sukcesami 
w nauczaniu.

GIGANCI PROGRAMOWANIA to innowacyjna placówka edukacyjna, w której uczymy dzieci oraz młodzież  
w wieku od 6 do 18 lat. 
Dzięki zajęciom Gigantów Programowania Twoje dziecko:
• Pozna języki programowania i będzie mogło tworzyć własne programy oraz gry
• Nauczy się wykorzystywać wiedzę matematyczną w praktyce
• Rozwinie umiejętność analitycznego myślenia oraz kreatywność
Zapraszamy na bezpłatną lekcję próbną!  

Jesteśmy SZKOŁĄ JĘZYKOWĄ w Nowej Iwicznej (k.Piaseczna) działającą od 18 lat. Uczymy ponad 300 kursan- 
tów rocznie. Oferujemy kursy językowe dla dzieci, młodzieży i dorosłych z angielskiego, hiszpańskiego, niemiec- 
kiego i włoskiego. Prowadzimy zajęcia indywidualne, grupowe oraz specjalistyczne, w tym język biznesowy  
i dla zawodów (pilot, lekarz, prawnik). Organizujemy szkolenia językowe dla firm oraz korepetycje z matematyki. 
Przygotowujemy do egzaminów ósmoklasisty, matury, FCE i innych, osiągając wysokie wyniki. Nasi doświadczeni 
lektorzy zapewniają komfortowe warunki nauki. Jesteśmy bardzo skuteczni w nauce języków i oferujemy naj- 
wyższą jakość nauczania. Zapraszamy do naszej siedziby oraz na zajęcia online! Dołącz do nas i przekonaj się,  
że nauka języków może być przyjemna i efektywna!

LABOSFERA to laboratorium chemiczne, w którym dzieci od 4 roku życia i młodzież przeprowadzają 
doświadczenia i eksperymenty. Dzięki nim rozbudzamy w nich ciekawość oraz kreatywne myślenie. Na nasze 
ciekawe, kolorowe i pełne niespodzianek WARSZTATY CHEMICZNE zapraszamy szkoły i przedszkola – Na hasło 
„Przegląd” dla grup powyżej 40 osób pokaz z użyciem suchego lodu GRATIS! Organizujemy również przyjęcia 
urodzinowe oraz półkolonie. 

Mały miś, wielkie postępy! To właśnie tutaj zaczyna się rozwój językowy Twojego dziecka.
– mamy czas dla naszych dzieci i ich rodziców
– ambitne i skuteczne zajęcia już od 2 roku życia
– mądra i przemyślana ścieżka kursanta

ANDERSEN ACADEMY
AKADEMIA JĘZYKOWA 

ul. Szkolna 10 D, Lesznowola
tel. 798 163 717

www.andersenacademy.pl

GIGANCI 
PROGRAMOWANIA 
ul. Kościuszki 30, Piaseczno

tel. 607 904 609
www.giganci.edu.pl/piaseczno

THE KINGSWAY S.C.  
ul. Gimnazjalna 7, Nowa Iwiczna

tel. 696 087 560
www.szkolajezykowa.com 

LABOSFERA   
ul. Sportowa 1/5, Baniocha

tel. 691 031 412
e-mail: lab@labosfera.pl 

www.labosfera.pl 

MINT’S COOL  
ul. Papczyńskiego 1a, Góra Kalwaria

ul. Kalwaryjska 14, Góra Kalwaria
tel. 537 779 408

e-mail: kontakt@mintscool.com
www.mintscool.com 

FOREST TENNIS CLUB – szkółka i przedszkole tenisowe. 
Zapraszamy młodzież i dzieci już od 4 roku życia. Treningi prowadzone są w małych grupach pod okiem wykwa- 
lifikowanych trenerów. Zajęcia rozpoczynają się 16 września. Zapraszamy!

FOREST TENNIS CLUB   
Bobrowiec 98

tel 602 684 025
e-mail:forestclub.kontakt@gmail.com

Serdecznie zapraszamy do JUMPY – nowego Parku Trampolin w Piasecznie. Jest to nowoczesny park rodzin- 
ny, w którym każdy znajdzie coś dla siebie. W ich ofercie znajdziecie zajęcia indywidualne, grupowe dla dzieci  
i dorosłych oraz zorganizujecie super imprezę urodzinową. Dla rodziców, którzy potrzebują chwili dla siebie,  
przygotowano dwa bardzo wygodne fotele idealne do pracy zdalnej, a w obiekcie działa darmowe Wi-Fi.  
JUMPY Park Trampolin w Piasecznie działa dopiero od czerwca tego roku, a już zdobył uznanie wielu od- 
wiedzających. Dołączcie do nich i przekonajcie się sami, dlaczego warto ich odwiedzić! Jeżeli chcecie być na  
bieżąco z wszystkimi promocjami, wydarzeniami oraz ofertami zaobserwujcie ich social media IG ptpiaseczno  
FB Park Trampolin Piaseczno lub odwiedźcie ich stronę www.jumpy.pl 

JUMPY 
PARK TRAMPOLIN 

PIASECZNO    
ul. Puławska 38/40, Piaseczno

tel. 692 710 850
www.jumpy.pl 

Nowy rok szkolny 2024/2025 rusza 
pełną parą już od 2 września 2024 roku,  
ale to nie oznacza, że do końca roku za-
braknie dni wolnych. Poniżej prezentuje-
my kalendarz najbliższych dni wolnych 
od szkoły:
• 14 października (poniedziałek) – Dzień 
Edukacji Narodowej (Dzień Nauczyciela)
• 1 listopada (piątek) – Wszystkich Świętych
• 11 listopada (poniedziałek) – Narodowe 
Święto Niepodległości
• 23-31 grudnia – zimowa przerwa świą-
teczna
Łącznie, wraz z weekendami, uczniowie 
mają do dyspozycji 45 dni wolnych od na-
uki w 2024 roku.

Dni wolne od szkoły 2025
W przyszłym roku szkolnym również nie 

zabraknie przerw od nauki. Oto lista dni 
wolnych od szkoły w 2025 roku:
• 1 stycznia (środa) – Nowy Rok
• 6 stycznia (poniedziałek) – Trzech Króli
• 17-22 kwietnia – wiosenna przerwa świą-
teczna
• 1 maja (czwartek) – Święto Pracy
• 19 czerwca (czwartek) – Boże Ciało

Warto pamiętać, że jeśli święto przy-
pada na sobotę, uczniowie nie otrzymują 
dodatkowego dnia wolnego.
Ferie zimowe 2024/2025

Dwutygodniowa przerwa zimowa jest 
jednym z najbardziej wyczekiwanych mo-

mentów w roku szkolnym. W zależności od 
województwa, ferie zimowe przypadają na 
różne terminy:
• 20 stycznia – 2 lutego 2025: kujawsko-
-pomorskie, lubuskie, małopolskie, świę-
tokrzyskie, wielkopolskie
• 27 stycznia – 9 lutego 2025: podlaskie, 
warmińsko-mazurskie
• 3 lutego – 16 lutego 2025: dolnośląskie, 
mazowieckie, opolskie, zachodniopo- 
morskie
• 17 lutego – 2 marca 2025: lubelskie, łódz-
kie, podkarpackie, pomorskie, śląskie
Czym są dni dyrektorskie?

Dodatkowe dni wolne, to przerwy od 
zajęć dydaktyczno-wychowawczych wy-

znaczane przez dyrektora szkoły. Mogą być 
wykorzystane np. na egzaminy ósmoklasi-
sty, matury lub wydłużenie majówki. Licz-
ba dni dyrektorskich zależy od typu szkoły  
– w podstawówkach jest ich sześć, a w liceach  
i technikach dziesięć.
Wakacje od 28 czerwca

Koniec zajęć dydaktyczno-wychowaw-
czych w roku szkolnym 2024/2025 nastą-
pi 27 czerwca 2025 roku, a od 28 czerw-

ca rozpoczną się wakacje. Potrwają do  
31 sierpnia 2025 roku.

Rok szkolny 2024/2025 przynosi wiele 
okazji do odpoczynku, a powyższy kalen-
darz pomoże Wam zaplanować czas wolny.

Pamiętajcie, by śledzić też decyzje dy-
rektora swojej szkoły. Mogą one wprowa-
dzać dodatkowe dni wolne.

Redakcja

Kalendarz dni wolnych od szkoły 
w roku szkolnym 2024/2025
Dni wolne od szkoły to ulubiony czas wszystkich uczniów. W naszym artykule znajdziecie pełną listę  
dni wolnych od zajęć szkolnych w roku szkolnym 2024/2025. Sprawdźcie, ile wolnych dni pozostało jeszcze  
w tym roku oraz jakie przerwy czekają nas w nadchodzącym roku szkolnym!
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Jak wyznaczyć dobre proporcje między 
czasem, który dziecko spędza na zajęciach, 
a tym, kiedy jest w domu z rodzicami i ro-
dzeństwem? To równie ważne pytanie, jak 
to: jakie zajęcia wybrać z długiej listy, które 
zapewnia szkoła, ale też, jakie proponu-
ją inne  placówki? Jeśli zajęcia sprawiają 
dziecku radość, chce na nie chodzić, a 
rodzice są przekonani, że czas spędzony 
na nich wspiera rozwój predyspozycji i 
zdolności dziecka, a także rozwija umie-
jętności konieczne w dorosłym życiu, to 
mamy idealną sytuację. Rzadko tak jednak 
bywa. Na jakie więc zajęcia warto posta-
wić, nawet gdy dziecko nie chce na nie 
chodzić, zachęcać je by jednak brało w 
nich udział? Dodatkowe lekcje językowe 
na pewno przydadzą się w dorosłym ży-

ciu. Co do tego trudno mieć wątpliwości. 
Umiejętności, które pomogą odnaleźć się 
we współczesnym świecie, to także pod-
stawy informatyki, programowania. 

Wiek dziecka ma znaczenie
Przedszkolaki, czyli dzieci w wieku od 

trzech do sześciu lat najlepiej poczują się i 
najwięcej zyskają na zajęciach wspierają-
cych ich całościowy rozwój, czyli i fizyczny 
i umysłowy jak rytmika, pływanie, taniec. 
Kiedy dzieci chodzą już do szkoły, ważne 
staje się także to, jaki mają temperament. 
Nieśmiałe dziecko nie rozwinie swoich 
zdolności w grupie, nawet jeśli zajęcia bę-
dą mu się podobały. Lepiej popracować 
nad jego społecznym lękiem, zanim zapi-

szemy je na zajęcia sportowe czy teatralne. 
Pomóc w tym mogą godziny spędzone na 
nauce gry na jakimś instrumencie, progra-
mowania czy rysunku, ale gdy są prowa-
dzone w małej grupie. Takie dodatkowe 
zajęcia będą budować poczucie wartości 
dziecka i rozwijać ważne umiejętności.  

We współczesnym świecie, który oparty 
jest na kulturze wizualnej dziecko, które 
ma lęk przed publicznymi występami, 
będzie miało duże trudności. Jeśli więc 
dziecko chce, brać udział w zajęciach m.in. 
teatralnych, tanecznych itp., warto by na 
nie trafiło, nawet jeśli rodzic myśli, że bar-
dziej się mu opłaci dodatkowy angielski. 

Specjaliści polecają lekcje gry na instru-
mentach, gdyż uczą dyscypliny, ale też roz-
wijają abstrakcyjne myślenie niezbędne 

w nauce choćby matematyki. Nauka gry 
na instrumencie pomaga także rozwijać 
obie półkule mózgowe, a dobra współ-
praca między nimi to podstawa tego, 
aby to, co myślimy, współbrzmiało z tym,  
co czujemy.  

Karate zamiast pianina
Jednak dzieci, które są dynamiczne, 

mają temperament, będą męczyć się na 
zajęciach, wymagających siedzenia w 
jednym miejscu. Takim dzieciom na pew-
no pomogą zajęcia sportowe jak modne 
dziś sztuki walki. Budują one nie tylko 
sprawność i odwagę, ale także kształtu-
ją dyscyplinę i umiejętność koncentracji 
tak niezbędną w nauce choćby języków 

obcych. I nie do przecenienia w dorosłym 
życiu. Warto też pamiętać, że kiedy dziecko 
rozwija umiejętności manualne, ruchowe, 
a więc zdobywa nowe umiejętności, roz-
wijają się połączenia neuronalne w jego 
mózgu, a więc zwiększa się, jak można by 
powiedzieć, baza do nauki do myślenia, 
rozumienia itp.  

Dlaczego rodzic chce tenis 
czy chiński?

W książce „Niezwykły rodzic”, której je-
stem współautorką, można przeczytać, że 
warto zastanowić się nad motywacją, któ-
ra pcha rodzica do tego, by zapisać dziecko 
na te właśnie dodatkowe zajęcia. Czy po-
wodem jest chęć przygotowania dziecka 
do życia we współczesnym świecie, czy 
może rywalizacja z innymi rodzicami? Czę-
sto rodzicami kieruje chęć, by dać swoim 
dzieciom to, czego sami bardzo pragnęli, 
kiedy byli dziećmi. Może z powodu bie-
dy w ich rodzinnych domach nie mogli 
chodzić na lekcje jazdy konnej czy tenisa i 
dlatego czuli się gorsi? Ponieważ teraz ich 
stać i na tenis, i na konie zapisują na lekcje 
swoje dzieci, nie sprawdzając, czy one tego 
chcą? Warto zastanowić się, czy jazda kon-
na i tenis odpowiadają temperamentowi 
dziecka, jego zainteresowaniom. Może 
być przecież tak, że tato był uzdolniony 

sportowo, ale córka woli rysować i grać 
na instrumencie. 

Zajęcia dodatkowe powinny dzieciom 
dawać radość, pomagać im rozwijać ich 
talenty, pasje. W dorosłym życiu wybór 
pracy zgodny z nimi daje poczucie sen-
su. A świat, w jakim będzie, żyło dziecko 

na pewno będzie inny, niż myślimy, gdyż 
zmiany idą tak szybko, że nie sposób tego 
przewidzieć. Życie w zgodzie z samym 
sobą, w poczuciu wykorzystania swoje-
go potencjału i zainteresowań to zawsze 
najlepsza droga. 

Ile godzin i jak długo?
Dziecko musi mieć czas na odrobienie 

pracy domowej, ale też na kontakt z ro-
dziną lub po prostu odpoczynek, a nawet 
nudę. Dziecko powinno więc mieć dwa dni 

w tygodniu wolne od dodatkowych zajęć. 
A więc trzy godziny dodatkowych zajęć 
w tygodniu wystarczą. Może w ostatnich 
klasach, kiedy dziecko przygotowuje się 
do końcowych egzaminów, może ich być 
więcej. Liczba dodatkowych zajęć powin-
na jednak być ustalona przez rodzica po 

wzięciu przez niego pod uwagę możliwo-
ści i chęci dziecka. 

To już nie, teraz tamto!
Ważne też by dziecko zostało uprze-

dzone przez rodzica, że na wybrane przez 
siebie zajęcia będzie chodzić przez cały 
miesiąc. Za miesiąc rodzic też zapłaci. Jeśli 
dziecko jest starsze, uważa się, że lepiej by 
to były trzy miesiące, żeby dziecko wie-
działo, czy na pewno już nie chce dalej 
uczyć się muzyki. Dzieci poszukują tego, 
co je zaciekawi, mają prawo próbować 
wielu rzeczy. Mogą rezygnować i chcieć 
iść na inne zajęcia dodatkowe. Niedobrze, 
jednak gdy rzucają lekcje, kiedy tylko coś 
im się nie spodoba. To kształtuje niedobrą 
postawę. 

Warto znać swoje dziecko, wiedzieć, 
kiedy potrzebuje zachęty, aby kontynu-
ować zajęcia z francuskiego czy gry na 
gitarze, a kiedy można zapisać je na to, 
o czym teraz mówi, czyli na taniec czy ro-
botykę. Nie warto więc od razu kupować 
najdroższego stroju do jazdy konnej itp. 
rzeczy, bo dziecko może zrezygnować po 
miesiącu z zajęć, a wtedy rodzicom trudno 
zachować spokój.

Dzieciństwo to czas na beztroską zaba-
wę, ale też na kontakt z rodzicami, o co dziś 
często jest trudniej niż o lekcje chińskiego. 
Dodatkowe zajęcia z czasu spędzonego  
z rodziną, to zawsze dobry pomysł. 

Beata Pawłowicz

Zajęcia dodatkowe? Tak, ale jakie i ile?
Rodzice chcą przygotować dzieci do życia we współczesnym świecie, kierując na wiele dodatkowych zajęć. Jak wybrać te najlepsze? Czy najważniejsze są zainteresowania dziecka, 
czy możliwość rozwoju tych umiejętności, które rodzic uważa za potrzebne?     

Ważne by zajęcia dodatkowe sprawiały dziecku radość i rozwijały jego predyspozycje

Nieśmiałe dzieci rozwiną swoje zdolności tylko w małej grupie lub kiedy pracują tylko  
z nauczycielem
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Odpowiednio przygotowane stano-
wisko nie tylko zwiększy efektywność 
nauki, ale również wpłynie pozytywnie 
na zdrowie i samopoczucie. Jak zatem 
urządzić idealne miejsce do nauki, za-
pewniając komfort i zdrową postawę na 
długie godziny spędzone przy książkach  
i komputerze?

Zdrowa postawa siedząca to funda-
ment efektywnej nauki i pracy. 

Niewłaściwe siedzenie przy biurku mo-
że prowadzić do licznych problemów zdro-
wotnych, takich jak bóle pleców, problemy 
z krążeniem krwi czy dolegliwości związa-
ne z nadgarstkami. 

Kluczowe jest utrzymanie prostego krę-
gosłupa i odpowiednie podparcie jego 
dolnego odcinka. Wybierz więc krzesło 
z regulowaną wysokością i podparciem 
lędźwiowym, aby dostosować je do 
swojego biurka i uniknąć problemów  
zdrowotnych.

Komfort stanowiska pracy to nie tylko 
wygodne krzesło. Wszystkie elementy – od 
biurka po oświetlenie – muszą być odpo-
wiednio dobrane, aby stworzyć spójne i 
funkcjonalne miejsce do nauki. 

Biurko odgrywa istotną rolę w zapew-
nieniu komfortu podczas nauki. Musi być 
na takiej wysokości, aby ręce spoczywały 
naturalnie na blacie, tworząc kąt prosty w 
łokciach. Biurka z regulowaną wysokością 

są doskonałym rozwiązaniem, ponieważ 
można je dostosować do rosnącego dzie-
cka. Pamiętajmy, że blat biurka powinien 
być na tyle przestronny, aby pomieścić 
wszystkie niezbędne materiały dydak-
tyczne, a jednocześnie zapewnić swobo-
dę ruchów.

Monitor komputera powinien być 
ustawiony w odległości równej długoś-
ci wyprostowanej ręki, co zapobiegnie 
garbieniu się i zmniejszy napięcie mięśni 
karku. Ekran powinien znajdować się na 
wysokości oczu lub nieco poniżej, aby 
uniknąć nadmiernego pochylania głowy. 
Jeśli używamy laptopa, rozważmy zakup 

podstawki pod ten sprzęt oraz zewnętrz-
nej klawiatury i myszki, aby poprawić er-
gonomię pracy.

Nastolatki (i nie tylko) spędzają dużo 
czasu przed komputerem, często wybie-
rając łóżko jako swoje miejsce do nauki  
i relaksu. Dlatego ważne jest, aby łóżko 
było nie tylko wygodne do spania, ale 
także odpowiednio przystosowane do 
dłuższego siedzenia lub leżenia. Kluczo-
we jest wyposażenie łóżka w dodatkowe 
poduszki, które wspierają kręgosłup. Mo-
że to zapobiec problemom zdrowotnym 
wynikającym z nieprawidłowej postawy.

Redakcja

Szczególnie popularne są mieszkania 
2-pokojowe o powierzchni co najmniej 
40 m kw. W czerwcu najemcy rozglądali 
się też za mniejszymi lokalami. Pierwszy 
raz od roku drugim najczęściej wyszuki-
wanym metrażem są lokale o powierzchni 
co najmniej 30 m kw. z dwoma pokojami.  
W czerwcu do łask wróciły kawalerki, które 
miały aż 12 proc. udziału we wszystkich 
wyszukiwaniach.

Jeśli zależy nam na jak najwyższym zy-
sku, opłaca się wynajem na pokoje. Jednak 
to wiąże się z potencjalnymi problemami z 
dwoma lub trzema najemcami, którzy się 
nie znają, a muszą razem funkcjonować w 
jednym mieszkaniu. Zamontowanie zam- 

ków w drzwiach do każdego z pokojów to 
tylko jedno ze standardowych wymagań. 
Jeśli cenisz sobie spokój, najlepiej jest wy-
nająć mieszkanie w całości

Redakcja

Jak zorganizować 
przestrzeń do nauki?

Studenci 
w poszukiwaniu 
lokumCzęsto zapominamy, że przygotowania do rozpoczęcia roku szkolnego, to nie tylko zakup zeszytów  

i podręczników, ale także stworzenie komfortowego i zdrowego miejsca do nauki w domu. 

Rozpoczął się szczyt sezonu poszukiwań mieszkań dla studentów. 
Najemcy, którzy rok temu podpisali umowy, wracają do poszukiwań, 
licząc na lepszą cenę, wyższy standard i preferowaną lokalizację.  
Mimo optymistycznego podejścia studenci szybko zderzają się  
z realiami rynku.
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\\\ GÓRA KALWARIA

Mieszkańcy gminy  
od 1 września nie będą 
mogli podlewać ogródków, 
trawników i upraw rolnych 
w określonych godzinach. 
Zakazane jest też napełnianie 
przydomowych basenów 
wodą z wodociągu gminnego. 

Uchwałę w tej sprawie podjęto pod-
czas sesji we wtorek (27 sierpnia).

– Uchwała jest przede wszystkim 
efektem trudności w zaopatrzeniu w 
wodę w upalne dni najwyższych kon-
dygnacji budynków mieszkalnych na 
osiedlach przy ul. Pijarskiej i Wyszyń-
skiego. O przyjęcie takiego zakazu do 
radnych wnioskował zarówno bur-
mistrz, jak i prezes Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Sp. z.o.o. – poinformowali 
urzędnicy.

Przypomnijmy, że mieszkańcy 
wspomnianych osiedli od dłuższego 
czasu mierzą się z niskim ciśnieniem 
lub całkowitym brakiem wody w 
okresie letnim. Związane może być to 
z bliskością ogródków działkowych, 
których właściciele podlewają swoje 
rośliny.

\\\   Burmistrz:  
– Apeluję o szanowanie 
sąsiadów 

– Dotychczas stosowane były w 
naszej gminie apele o niepodlewanie 
ogródków, jednak odnosiły bardzo 
ograniczony skutek. W zakazie nie 
chodzi o to, aby powszechnie karać, 
ale zwrócić uwagę mieszkańców na 
problem, który występuje nie tylko 
w naszej gminie, ale w całej Polsce, a 
także w wielu krajach. Ze względu na 
zmiany klimatyczne musimy szanować 

wodę, ponieważ jej zasoby są ograni-
czone. Apeluję również o szanowanie 
sąsiadów, aby w godzinach, w których 
chcą umyć dzieci czy ugotować kolację, 
zrezygnować z podlewania kwiatów, 
trawy, czy napełniania basenów. Zatem 
ta uchwała nie jest o tym, aby wcale nie 
podlewać, ale o tym, by nie podlewać 

w godzinach, kiedy jest największe 
zapotrzebowanie na wodę z sieci wo-
dociągowej - podkreśla wskazując, że 
w czasie wskazanych w uchwale „go-
dzin szczytu” zapotrzebowanie na wo-
dę rośnie czterokrotnie – powiedział 
burmistrz Góry Kalwarii Arkadiusz 
Strzyżewski.

Wspomniane przez burmistrza go-
dziny, to 6:00-9:00 i 17:00-22:00. Za na-
ruszenie zasad grozi grzywna, a zakaz 
obowiązuje do 30 września 2024 roku.

\\\   Zawrzało w Internecie
W sieci, pod opublikowanym przez 

gminę komunikatem, pojawiło się spo-
ro komentarzy mieszkańców.

– Podpisałem umowę z ZGK na 
dostarczanie wody za opłatą. Czy taki 
zakaz nie jest przypadkiem niewy-
wiązywania się z umowy? O ogólnych 
problemach z wodociągami wiadomo 
nie od dziś. Może już czas na poprawę 
infrastruktury miejskiej? – zapytał pan 
Grzegorz.

– Rozumiem intencję zakazu. Jed-
nak podlewanie np. między godziną 
12:00 a 15:00 jest nieefektywne – po-
nieważ przy upale dużo wody i tak wy-
paruje, więc trzeba zużyć jej dużo wię-
cej, żeby podlać... – napisała pani Ilona.

– Rozwiązali problem w momen-
cie, w którym się praktycznie skończył. 
Co z kolejnymi latami? Trzeba będzie 
walczyć od nowa o tymczasową po-
moc? Gmina Góra Kalwaria - macie rok, 
żeby przemyśleć, jak zapobiec prob-
lemowi na kolejne lata – apeluje pani 
Katarzyna.

Agnieszka Deja

Zakaz podlewania ogródków  
– nowe zasady od września!

\\\ CZARNÓW 

Sołectwo Czarnów ma  
nowego gospodarza.  
Po 25 latach pełnienia 
funkcji sołtysa Małgorzatę 
Wojakowską-Żeglińską 
zastąpił Albert Zdzieszyński. 
Co planuje?

P rzez 25 lat Czarnów zmieniał się 
za sprawą sołtyski Małgorzaty 

Wojakowskiej-Żeglińskiej, wybiera-
nej nawet Sołtyską Roku w konkursie 
organizowanym przez Gazetę Sołecką 
i Krajowe Stowarzyszenie Sołtysów 
(2009 rok). 

Wieloletnia gospodyni wsi zdecy-
dowała nie kandydować w kolejnych 

wyborach. I tak 21 lipca tego roku 
mieszkańcy zdecydowali, że funkcję tę 
pełnić będzie nowy mieszkaniec sołe-
ctwa. 

– Mieszkańcy zaufali mi pomimo, 
że mnie nie znali. W trakcie wyborów 
zadano mi szereg pytań i pomimo kon-
kurenta jednak krzyżyk pojawił się 
częściej przy moim nazwisku – opo-
wiada Albert Zdzieszyński, nowy soł-
tys. – Dla Czarnowa przed wyborami 
zrobiłem jedno, założyłem grupę na 
Facebooku, do której dołączyło już po-
nad 500 osób. Tego brakowało, jakiegoś 

portalu gdzie można wejść i poczytać, 
co się dzieje na wsi – dodaje.

Jak podkreśla nowy sołtys, który 
jest mieszkańcem Czarnowa od nie-
spełna dwóch lat, pierwszy miesiąc 
jego działalności w tej roli upłynął na 
konsultacjach społecznych. – W tym 
czasie rozpoznałem temat i stwierdzi-
łem, że należy budować jedność wśród 
mieszkańców. Rzuciłem hasło, że trze-
ba zrobić integrację. I tak 1 września 
robimy „Zakończenie Lata”. Podałem 
kilka pomysłów, Rada Sołecka jest ze 
mną. Do pomocy włączyło się kilku 
mieszkańców – zaznacza.

Jak podkreśla Albert Zdzieszyń-
ski, Czarnów posiada piękny plac za-
baw i będzie chciał wykorzystać jego 
potencjał.

Sołectwo Czarnów ma już blisko 
170 lat i jest drugą pod względem 
liczby mieszkańców wsią w gminie 
Konstancin-Jeziorna. W okresie przed-
wojennym Czarnowianie utrzymywali 
się z roli. Obie wojny nie oszczędziły 
Czarnowa, a podczas II wojny świato-
wej prowadzono tu działania konspira-
cyjne. Za czasów Polskiej Rzeczpospo-
litej Ludowej Czarnów był osadą pod-
miejską, która w późniejszych latach 
przeobraziła się w wytworne osiedle. 

Anna Żuber

Nowy mieszkaniec 
nowym sołtysem

W „godzinach szczytu” 
zapotrzebowanie na wodę 

rośnie czterokrotnie

We wrześniu w Górze Kalwarii nie podlejecie ogródków

Nowy sołtys stawia na integrację lokalnej społeczności
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DNI TARCZYNA. Integracja „Po sąsiedzku” 
– 14 września 2024. Park Drozdy.

P R O M O C J A

URZĄD MIEJSKI W TARCZYNIE  ul. Juliana Stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl

W szczególności zapraszamy na plenerowy event w Parku 
Drozdy. Strefy tematyczne: scena, kultura sport, integracja, rę- 
kodzieło oraz białe miasteczko. Kilkudziesięciu lojalnych przed- 
siębiorców w naszej mini strefie expo zaprezentuje swoje 
działalności, wyroby, produkty i usługi. Na scenie lokalni arty- 
ści i gwiazdy większego formatu. Wybraliśmy nietuzinkowo. 
Dzieci będzie wozić ciuchcia. Będzie wspólne pieczenie chleba 
w plenerowym piecu, pokazowy ul z pszczołami, pokaz mor- 
sowania, teatr tańca z ogniem. Warsztaty, pokazy, prelekcje, 
wystawy artystyczne. Akces uczestnictwa zgłosiło wiele sto-
warzyszeń oraz NGO gminnych, powiatowych i ogólnopolskich.
Wśród atrakcji dla dzieci te zwyczajne i niezwyczajne:
• iluzjonista
• animacje w kilku strefach
• wspólne czytanie książek na scenie
• występy sceniczne dzieci dla dzieci
• malowanie buziek
• brokatowe tatuaże
• kolorowe warkoczyki
• skręcanie baloników
• tor akrobatyczny
• dmuchańce xxl
• koło fortuny xxl
• kręgle xxl
• szachy xxl
• piłkarzyki xxl
• zabawy sportowe
• zabawy sensoryczne
• interaktywne zabawki
• gry planszowe
• malowanie na kamieniach
• maskotki ręcznie tworzone
• wata cukrowa w kilku strefach
• obwarzanki i pop corn
• słodkie przysmaki 
• gorfy i lody 
• lemoniada o różnych smakach
• jazda na kucykach
A oto co zaplanowaliśmy dla strefy sceny:
15:00 – Animacje dla dzieci „Uśmiechu warte”
15:20 – Pokaz tańca „Cheerleaderki Pamiątka”
15:30 – Iluzjonista dla dzieci 
16:00 – Animacje dla dzieci „Fabryka marzeń”
16:15 –  Spotkanie dzieci z autorką książki „Jamnik Kabelek” 

Lidią Gieriałło
16:30 – Koncert wokalny lokalnych artystów
17:00 – Koncert „Spiżarnia kulturalna” 
17:30 – Koncert „Tyle słońca w całym mieście”
18:00 – Pokaz tańca Zespół „Bulgarica”
18:15 – Koncert „Tarczyńska Orkiestra Dęta” 
19:00 – Rozstrzygniecie konkursu „Najlepsza szarlotka”  
19:10 –  Rozstrzygniecie konkursu „Najlepszy wynik w mart-

wym ciągu w podnoszeniu ciężarów”
19:15 – Koncert YLO Violin „Magia skrzypiec” 
19:45 – Teatr Tańca z ogniem „Mantra”
20:00 – Koncert Evelina’s Swing Band “LOVE&SWING&RETRO”
20:30 – Potańcówka na dechach z DJ Kojko & DJ Ada$
23:00 – Multimedialny pokaz laserów „Symfonia koloru”

To będzie wyjątkowa integracja. Formuła jakiej jeszcze nie  
było w naszej gminie i w naszym powiecie. Serdecznie zapra- 
szamy do Tarczyna. Nie może Was zabraknąć.

Do zobaczenia!

W ramach tegorocznych Dni Tarczyna czeka na uczestników wiele atrakcji.
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     INFORMACJA

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia  21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 poz. 1145 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno oraz na stronie 
internetowej https://bip.piaseczno.eu/ został udostępniony do publicznej wiadomości wykaz 
nieruchomości gminnych przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej: udział wysokości 
1/2 w spółdzielczym własnościowym prawie do lokalu mieszkalnego nr 5, położonego w Przysusze, 
ul. Chopina 6.

z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno
II Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno mgr inż. Robert WidzPiaseczno, 2024-08-28

o wywieszeniu wykazu nieruchomości przeznaczonych przez Gminę Piaseczno  
do sprzedaży w drodze bezprzetargowej

    INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023r., poz. 344 z późn. zm.) informuje, że na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości-
-Oferty sprzedaży, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonych do  
zbycia w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych dzierżawców, dot. działek nr: 1/380 i nr 
1/382 z obrębu Linin II gm. Góra Kalwaria wraz z udziałami w działkach drogowych nr  37 i 39 z obrębu 
LininII gm. Góra Kalwaria.

Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 04.09.2024 r. do 25.09.2024 r.  
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni. 

Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec

\\\ POWIAT 

Mistrzostwo świata, 
znakomita forma byłego 
gracza KS Piaseczno  
i rewolucja w klubie 
piłkarskim. Ostatnie dni 
dostarczyły kibicom  
naprawdę wielu emocji.

C iężka praca przynosi efekty. W naj-
nowszym podsumowaniu przeczy-

tacie o wspaniałym sukcesie młodej 
zawodniczki z piaseczyńskiego klubu, 
a także przypomnicie sobie wychowan-
ka Piaseczna, który obecnie błyszczy 
formą w niższych ligach. 

\\\   Mistrzyni świata  
i worek medali

W dniach 26-31 sierpnia w Buda-
peszcie odbyły się Mistrzostwa Świata 
w Kickboxingu, w których rywalizowali 
zawodnicy z 4 grup wiekowych: dzie-
ci, kadetów młodszych, kadetów star-
szych oraz juniorów. Łącznie zgłoszo-
nych było 2253 młodych sportowców 
z 68 krajów takich jak między innymi: 
Wietnam, Urugwaj, Korea Południowa, 
Libia, Irak, Australia, a także z państw 
europejskich. W reprezentacji Polski 
znalazło się 10 przedstawicieli piase-
czyńskiego klubu X Fight: Oliwier Lach, 
Zuzanna Węgrzyn, Julia Węgrzyn, Zofia 
Przybylska, Karolina Chuda, Julia Mar-
czyńska, Adam Bachman, Bartosz Do-
browolski, Sebastian Jędraś i Mateusz 
Osuch. Udało im się uzyskać znakomite 
wyniki.

Złoty medal i tytuł mistrzyni świata 
w formule pointfighting wśród kade-
tów młodszych powędrował do Zuzan-
ny Węgrzyn. Pokonała ona zawodniczki 
z Bułgarii, Wielkiej Brytanii, Indii i Wę-
gier. Najbardziej wymagającym star-
ciem był pojedynek z Brytyjką, która 
jest liderką światowego rankingu.

Ponadto świetnie spisały się Zofia 
Przybylska i Julia Marczyńska, które 
sięgnęły po brązowe krążki w tej sa-
mej formule. Zosia wygrała wszystkie 
swoje walki przed czasem i dopiero 
w starciu o finał uległa nieznacznie 
Irlandce. Julia zadebiutowała w gru-
pie wiekowej kadetów starszych, a w 
walce o medal poradziła sobie z dużo 
wyżej notowaną Słowenką. Dodatko-
wo zawodniczka startowała również 
w formule light contact, gdzie stanęła 
na trzecim stopniu podium.

W najmłodszej grupie wiekowej 
(dzieci) w formule pointfighting trzeci 
był Oliwier Lach. W walce o medal oka-
zał się lepszy od zawodnika z Gwatema-
li, jednak w półfinale pechowo przegrał 
z reprezentantem Węgier.

Wśród juniorów najlepiej spisał Se-
bastian Jędraś, który zdobył 2 brązowe 
medale – w light contact i kick light.

Ogromne gratulacje!

\\\   Strzela gola  
za golem

Tego lata Maciej Jankowski – wy-
chowanek KS Piaseczno i były piłkarz 
między innymi Ruchu Chorzów, Wisły 
Kraków Piasta Gliwice czy Arki Gdynia, 
autor ponad 60 bramek w Ekstraklasie 
– rozstał się z Wieczystą Kraków i trafił 
do IV Ligi. Jego wybór padł na walczącą 
o awans Mazovię Mińsk Mazowiecki. 
34-letni snajper imponuje formą w 
ostatnich tygodniach.

W 5 kolejkach tego sezonu Mazo-
via odniosła 5 zwycięstw. Napastnik 
już w pierwszej kolejce wpisał się na 
listę strzelców w rywalizacji przeciwko 
spadkowiczowi – Legionovii Legiono-

wo. Później w starciu z Talentem War-
szawa zdołał ustrzelić dublet, a jego 
klub wygrał 4:0. W zeszłym tygodniu 
z kolei Jankowski pokonał bramkarza 
Józefovii Józefów (5:0 dla Mazovii) oraz 
w sobotę trafił do siatki w domowym 
meczu z Wilgą Garwolin (6:1).

Łączny dorobek strzelecki wycho-
wanka Piaseczna w tym sezonie to 5 
bramek w 5 ligowych spotkaniach.

\\\   Rewolucja  
w Piasecznie

Po serii 3 porażek piłkarzy MKS 
Piaseczno w lidze z rzędu IV-ligowy 
klub wreszcie przełamał złą passę. W 
środę drużynie udało się rozprawić 3:0 
na wyjeździe z Tygrysem Huta Mińska.

Wynik spotkania otworzył w 31. 
minucie Rafał Kudzin. Po przerwie 
dalej to MKS miał przewagę, efektem 
czego piasecznianie dołożyli kolejne 
gole – Kamila Ziemnickiego i Huberta 
Wieruckiego w doliczonym czasie gry. 
Niestety wygrana nie dodała zespołowi 
wiatru w żagle.

Zaledwie kilka dni później, w sobo-
tę 31 sierpnia, na stadionie w Piasecz-
nie odbył się kolejny mecz IV Ligi. Tym 
razem MKS podejmował beniaminka 
UKS Talent Warszawa. Rywalizacja od 
pierwszych chwil nie układała się po 
myśli gospodarzy – w 3. minucie go-
ście objęli prowadzenie po golu Piotra 
Miszczuka. Pomiędzy 27. a 42. minutą 
hat-tricka skompletował Krystian Ty-
mendorf i sytuacja MKS-u stawała się 
już bardzo ciężka.

Po zmianie stron dalej to Talent 
był silniejszą ekipą. Bramki dla niego 
zdobywali kolejno: Miszczuk, Mateusz 
Kowalski i Jan Grzybowski. MKS prze-
grał u siebie 0:7, co stanowi najwyższą 
porażkę spośród wszystkich drużyn w 
obecnej odsłonie IV Ligi.

Dzień po porażce z Talentem MKS 
Piaseczno opublikował komunikat, w 
którym poinformował kibiców o zmia-
nach na ławce trenerskiej.

– Informujemy, że za porozumie-
niem stron w dniu wczorajszym Trener 
Bartosz Kobza przestał pełnić funkcję 
trenera pierwszego zespołu. Dzięku-
jemy mu za ogromne zaangażowanie, 
profesjonalizm i pasję, które wniósł 
do naszej drużyny. Życzymy mu powo-
dzenia w dalszej karierze. Dziękujemy 
za wszystko, trenerze! – brzmi treść 
opublikowana przez zarząd klubu z 
Piaseczna.

Aktualnie MKS Piaseczno plasuje 
się na 14. pozycji w tabeli, mając na 
koncie 3 punkty. W sobotę 7 września 
o godzinie 16:00 jego piłkarze zmierzą 
się na wyjeździe z Józefovią Józefów. 
Przeciwnik także nie może zaliczyć po-
czątku rozgrywek do udanych, ponie-
waż na ten moment uzbierał zaledwie 
1 oczko.

Rafał Lipski

Sportowe podsumowanie 
weekendu (30.08-1.09)

Zuzanna Węgrzyn sięgnęła po złoto mistrzostw świata!
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Maciej Jankowski jest w rewelacyjnej 
formie strzeleckiej
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P oznikały studnie w Piasecznie. 
Zaciekawiona w ogóle studniami 

i ich historią napisałam ten felieton z 
nadzieją, że Czytelnicy moi odnajdą 
jeszcze na terenie powiatu piaseczyń-
skiego pozostałe przy życiu studnie. 
Kiedyś, jeszcze nie tak dawno były na 
prawie każdym podwórku.

\\\   Studnie w Piasecznie
Przysłowie mówi: „Czcij studnię, 

z której czerpiesz wodę”. Wieloznacz-
ne to przysłowie dało mi do myślenia 
i nasunęło pomysł aby zastanowić się 
nad historią studni w ogóle, a tych w 
Piasecznie szczególnie. Studnia przed-
stawiona na zdjęciu, ta w tle za uroczy-
mi motocyklistkami na pierwszym pla-
nie, usytuowana w krzewach jaśminu, 
istniała kiedyś, a zdjęcie jest z lat 50. 

XX. wieku, przy ul. Karola Kniaziewi-
cza i obsługiwała trzy posesje – dwie 
z ul. Bema i jedną z ul. Kniaziewicza. 
O piaseczyńskich studniach można by 
długo opowiadać i pewnie to kiedyś 
zrobię. Dużo o nich historii. Na przy-
kład te opowieści o chowaniu w nich 
broni i mundurów w czasie II wojny, 
albo ta historia o studni z ul. Rejtana, 
do której skoczyła samobójczyni, ale 
też ciekawa opowieść o chłopaku z AK, 

który ścigany schował się do studni 
będącej w okolicy górki Reszczyka i 
przeżył pogoń. Studnia mnie zawsze 
fascynowała, bo w historii ludzkości 
ogrywała ważną rolę.

Studnie umieszczano w punktach, 
które dawały możliwość szybkiego 
podłączenia do sprzętu pożarniczego 
w razie gdy czerwony kur zagrażał 
domom mieszkalnym i zabudowom 
gospodarczym. Nie muszę tu zbyt sze-
roko omawiać dobrodziejstwa jakim 
była łatwo dostępna studnia w czasie 
pożarów. Na piaseczyńskim rynku, 
którego ratusze i domy płonęły kilka 
razy według mojej pamięci były aż 3 
studnie w latach 50. XX w. Do studni 
przy ul. Sierakowskiego po wodę z ku-
bełkami chodzili nie tylko mieszkańcy 
tej ulicy, ale też lokatorzy kamienic z 
ul. Nadarzyńskiej, bo woda z tej studni 
uznawana była za doskonałą na ka-
wę, herbatę i do gotowania dań obia-
dowych. Znakomita też była woda ze 
studni z podwórka kamienicy „Pod 
Kościuszką” i tu pani Hass, a potem 
Szymańska prowadząca traktiernię (po 
drugiej stronie ul Sienkiewicza), czyli 
stację cyklistów wysyłała umyślnego 
z wiaderkami po wodę, mimo że miała 
własną studnię, ale w niej była woda  
za twarda.

Miasta np. w XIX w. w szczegóło-
wych paragrafach określały skład ko-
misji powołanej do czuwania aby woda 
spożywana w mieście była w dobrym 
gatunku. W czasie epidemii cholery np. 
w Kielcach zamknięto 30 studni.

\\\   Studnie w czasach  
epidemii cholery  
– wiadomości zagraniczne

W 1892 r. w okolicach rzeki Ren 
kilku mieszkańców rozchorowało się 
na cholerę. To przeraziło wszystkich, 
bo tej choroby bano się bardzo, w ciągu 
kilku godzin potrafiła uśmiercić ludzi 
o doskonałym zdrowiu. Gazeta Zorza 
informowała: 

„Przekonawszy się, że zła woda w 
bardzo znacznym stopniu przyczyniła 
się Hamburgowi do tego, że  tam na 
cholerę zmarło kilka tysięcy ludzi w 

ciągu niecałych dwóch miesięcy, zarząd 
tego miasta zaczął budować studnie ar-
tezyjskie. Objaśniamy tu, że studniami 
artezyjskimi są otwory wiercone w zie-
mi do takiej głębokości, gdzie pojawia 

się woda zaskórna i w następstwie sa-
ma bije do góry. Studnie takie są bardzo 
głębokie; artezyjska studnia w Paryżu, 
zwana Grenelską, ma 377 sążni głębo-
kości. Rzecz prosta — w takiej studni 
może być woda niezawierająca w sobie 
żadnych nieczystości, jakie wsiąkają do 
zwykłych studzien.” 

W całej Galicji od pierwszego wy-
padku cholery, to jest od 17 września 
1892 r. zachorowało na cholerę 82 
osób, zmarło 47, w tym 19 w Krakowie, 
zdecydowanie więcej ludzi umierało 
na Węgrzech, szczególnie w Budapesz-
cie, gdzie naukowcy przypuszczali, iż 
złej jakości woda do picia sprzyja sze-
rzeniu się zarazy. Zarządzono więc 
budowę wodociągów, a w niektórych 
miejscowościach wiercono studnie ar-
tezyjskie. We Francji, w omawianym tu 
roku zmarło na cholerę ponad 3 tysiące 
osób.

\\\   Pracownie  
bakteriologiczne w Polsce 
i co ma z nimi wspólnego 
studnia

Twierdzi się, że epidemia z 1892 r. 
oszczędziła okolice Piaseczna, być mo-
że do tych mniejszych zachorowań mo-
gła przyczynić się większa świadomość 
społeczna i to, że od 1886 r. istniała w 
Warszawie pracownia bakteriologicz-
na dr Odo Bujwida. Warszawska pra-
cownia została założona w czerwcu 
1886 roku przez prof. Odo Bujwida 
na wzór instytutu Pasteura w Paryżu i 
berlińskiego instytutu Roberta Kocha. 

Inicjatywę w upowszechnieniu szcze-
pień metodą Pasteura w naszym kraju 
zawdzięczamy prof. Chałubińskiemu, 
który zachęcił warszawskiego lekarza, 
późniejszego profesora Wszechnicy Ja-
giellońskiej w Krakowie, dr. Bujwida, do 
wyjazdu do instytutu Pasteura na koszt 
Kasy Pomocy Naukowej im. Mianow-
skiego. Ostatecznie Odo Bujwid osiadł 
w Krakowie, a warszawską placówkę 
poprowadził jego uczeń i asystent Wła-
dysław Palmirski.

\\\   Władysław Palmirski 
prowadzi badania w Wólce 
Prackiej

Własną pracownię serologiczną 
Palmirski stworzył w 1895 roku w War-
szawie. Prowadził w niej też, co ważne, 
badania żywności, a także wnętrzności 
ludzkich i zwierzęcych przysyłanych 
do instytutu celem potwierdzenia lub 
wykluczenia zarażenia chorobą. Pisał 
też instrukcje dla sanitariuszy i władzy 
okręgów jak w przypadku epidemii 
postępować. Wytyczne nakazywały 
utrzymywanie higieny pomieszczeń 
mieszkalnych i gospodarczych, likwi-
dację kałuż, dołów ze stojącą wodą, 
przegotowywanie wody do picia itd., 
co w przypadku rozprzestrzeniania 
się np. cholery miało najistotniejsze 
znaczenie. W Wólce Prackiej nieopo-

dal Piaseczna doktor wybudował dla 
okolicznej ludności łaźnię publiczną, 
dając innym właścicielom majątków 
ziemskich przykład właściwej, skutecz-
nej walki z epidemiami. 

Doktor Palmirski w swojej książce 
o epidemii cholery pisał: 

„Zarazek cholery może żyć i roz-
mnażać się tylko w płynnych środo-
wiskach i wilgotnym otoczeniu, przy 
wysuszaniu ginie. Wynika stąd, że 
zarażenie się cholerą z powietrza jest 
niemożliwe. Ponieważ zaś u chorych 
na cholerę znajdujemy zarazek chole-
ry tylko w kiszkach, zarażenie zatem 
ustroju ludzkiego ma miejsce wy-
łącznie przez przewód pokarmowy. 
Woda, ten niezastąpiony nasz napój, 
najczęściej bywa przyczyną szerzenia 
się zarazy. Znajdywano zarazki chole-
ry w studniach przeważnie płytkich, 
gdy w bliskości tychże były kałuże lub 
doły, w które wlewano wydzieliny cho-
rych na cholerę, stąd zarazki cholery 
wraz z wodą deszczową lub zaskórną 
przedostawały się do studzien. Rów-
nież wody stojące, szczególnie ze sta-
wów, z małych rzeczek lub strumieni, 
w których prano bieliznę chorych na 
cholerę. Dlatego też podczas cholery 
nie wolno pić wody bez uprzedniego jej 
przegotowania. W gotującej się wodzie 
zarazki cholery giną w przeciągu kilku 
minut. Woda bez przegotowania może 
być tylko używana z filtrów miejskich, 
jak to ma miejsce np. w Warszawie lub 
pochodząca z głębokich studzien arte-
zyjskich.”

 Odpowiednio wykopane studnie, 
zadbane, w których bakterie chorobo-
twórcze nie mają szans bytu, ratowały 
ludziom życie.                              

   Małgorzata Szturomska

Studnie w Piasecznie i badania doktora Palmirskiego

Doktor Władysław Palmirski
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Zdjęcie z rynku w Piasecznie z 2009 r. W czasie remontu odkryto studnię,  
która ponoć służyła jako poidło dla koni i była w pobliży starego ratusza  
czyli na środku placu. Stary ratusz to XVIII w. a studnię w artykule datuje się 
na XIX w.
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Studnia z ul. Kniaziewicza/Bema

Rynek w Piasecznie, strażacy przy studni
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POZIOMO: 1) wypoczywa w sanato- 
rium; 2) kraj z Zagrzebiem; 3) wyimagi- 
nowany, zmyślony; 4) dom proboszcza; 
5) Krzysztof dla kolegów; 6) największe 
miasto japońskiej wyspy Kiusiu; 7) prze- 
ciętna norma, wzorzec; 8) koń Don Kicho- 
ta; 9) zwycięzca z najlepszym rezultatem; 
10) człowiek wróżący z kart; 11) amery- 
kański producent samochodów; 12) no- 
wo wcieleni do wojska; 13) odnowienie 
zabytków, restauracja; 14) halowa, olim- 
pijska gra zespołowa; 15) z batutą przed  
orkiestrą; 16) przedmiot szkolny o Ziemi;  
17) pierwszy przypadek w deklinacji; 
18) klub piłkarski z Moskwy; 19) prowi- 
zoryczny szew; 20) człowiek kierujący 
rykszą; 21) mason inaczej; 22) figura gim- 
nastyczna lub akrobatyczna; 23) Piotr, 
aktor, który zagrał Wojtyłę; 24) rdzenna 
ludność Abchazji; 25) najdłuższa rzeka 
Finlandii; 26) mieszka w Tel Awiwie; 
27) wiedeńska dziełem Sobieskiego; 
28) setna część metra; 29) krótki napis 
nagrobkowy.

PIONOWO: 2) romski; 5) największe mia- 
sto Pakistanu; 13) kąt pokoju; 14) karta 
w smartfonie; 18) graniczy z Gwatemalą 
i Hondurasem; 19) dawne malowidła 
ścienne; 30) sprzysiężenie, tajne porozu- 
mienie; 31) styraks, będźwin; 32) potocz- 
nie nazywana akacją; 33) twórca „Silma- 
rillionu”; 34) jakobinka krócej; 35) wyroby 
Nikona lub Kodaka; 36) siekacze słonia; 
37) i Grubba, i Gołota; 38) najdłuższa 
rzeka Mjanmy; 39) Sari lub Rusowicz; 
40) mityczny miecz Mahometa; 41) pier- 
wiastek Eu; 42) ... spaniel; pies myśliwski; 
43) boli w bucie; 44) wrodzony talent; 
45) napój piratów; 46) z Kajkiem w ko- 
miksach Janusza Christy; 47) z licznikiem 
i mianownikiem; 48) zanza, instrument 
muzyczny; 49) białe w pianinie; 50) doj- 
rzałe samice z ikrą; 51) fioletowa  
krzewinka leśna; 52) pomoc, odsiecz; 
53) główna tętnica; 54) funkcja try- 
gonometryczna; 55) plamy na suficie;  
56) niebieskofioletowa w perfumach; 
57) motor dla babci; 58) pierwszy męż- 
czyzna w mitologii nordyckiej; 59) karny 
lub produkcyjny.

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 35 utworzą rozwiązanie

    INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia  

21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 1145) informuje,  
iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz  
na stronie internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz dot. oddania  
w najem do dnia 09.04.2027 r. części nieruchomości (pomieszczenie garażu) położonej w Piasecznie  
przy ul. Kościuszki 9, oznaczonej jako działka ewid. nr 1 z obrębu 41 m. Piaseczno, uregulowanej  
w księdze wieczystej nr WA5M/00430274/6. Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 
21 dni od dnia 02.09.2024 r. 

Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec
Wicestarosta Piaseczyński Marta Sulimowicz

     INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na 
podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. 
U. z 2024 r., poz. 1145) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, 
z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz 
na stronie internetowej www.piaseczno.eu, 
zamieszczony został wykaz dot.: 

1)  wynajęcia na czas nieoznaczony działki 
nr 329/3, części działki nr 324, obr. 24  
m. Piaseczno, poł. przy ul. Markowskiego,  
o łącznej pow. 220 m2 z przeznaczeniem 
pod teren zieleni. 

Wykaz został podany do publicznej wiadomości 
na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia, tj. 
od dnia 04.09.2024 r. 

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

DZIAŁAMY 
na rzecz 

bezdomnych 
kotów 
i psów

fundacjazwierzokracja
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\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

 DAM PRACĘ     

Praca na elewacjach  
dla doświadczonych pracowników 

bądź brygad. Atrakcyjne  
wynagrodzenie - od 8500 zł brutto 
bądź od 110zł/m2. Umowa o pracę  

lub B2B. Tel. 784 456 887 

  Praca w żłobku (G. KALWARIA) 
-01/2025 dla opiekunek. KONTAKT 
731372832  

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395 

 Pana emeryt rencista na parking  
Otwock tel. 505 387 116

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36    

KUPIĘ 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418      

SPRZEDAM 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791

USŁUGI  

 DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI, PONAD 25 LAT 
DOŚWIADCZENIA TEL. 501 62 45 62

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223   

Obwoźny skup złomu i sprzątanie  
posesji tel. 501 314 711 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

ELEWACJE DOCIEPLENIA BUDYNKÓW 
DOŚWIADCZONE EKIPY 602-482-572 

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Hydraulika, gaz Tel. 602 651 211

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675. 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721  

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Wywóz gałęzi 519874891 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808 

Spawanie, tel. 608 030 808 

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Dachy naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 Renowacja mebli, tel. 510 266 143

 Stiuki weneckie, tel. 510 266 143     

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki,  
wady prawne, zadłużenia.  
Tel. 786-805-828 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam bezpośrednio  
Warszawa-Ursus 2 pokoje 55m2, widna 
kuchnia, łazienka z oknem, 1 piętro,  
balkon, 517624224 

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Urocza leśna widokowa  
działka rekreacyjna, Prażmów,  
tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361      

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

ZDROWIE 

 Centrum Psychologiczno- 
-Pedagogiczne GAJA, Pruszków,  
Wołowskiego 5, tel. 732540701

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

\\\  OGŁOSZENIA REKRUTACYJNE – LOKALNE OFERTY PRACY
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\\\ PIASECZNO 

Mieszkańcy z południowych 
części gminy mają dość 
ciągłych przerw w dostawie 
energii elektrycznej. Mimo 
iż problem znany jest od lat, 
wciąż zmagają się ze skutkami 
notorycznych przerw  
i spadków napięcia. To niszczy 
urządzenia i zagraża ich życiu, 
a nawet zdrowiu. 

O problemie szeroko informowała 
Ewa Urbańska, sołtyska Złoto-

kłosu oraz radna Rady Miejskiej w 
Piasecznie i to już przed kilkoma laty. 
We wrześniu 2020 roku złożyła w tej 
sprawie interpelację do burmistrza. 
Apelowała w niej o przywołanie do-
stawcy prądu do renowacji linii energe-
tycznej na terenie takich miejscowości 
jak: Baszków, Bąkówka, Runów, Złoto-
kłos, Szczaki, Henryków Urocze, Wólka 
Pracka, Głosków. 

\\\   Siedemnaście przerw  
w 3 tygodnie

Mieszkańcy ww. miejscowości 
skarżą się na krótko i długotrwałe 

braki energii elektrycznej, powodują-
ce liczne awarie domowych urządzeń 
elektrycznych, a także na „falowanie” 
napięcia. Problemem mają być także 
nieprzycinane gałęzie drzew.

– Przestarzałe linie energetyczne 
stanowią zagrożenie dla życia i zdrowia 
mieszkańców naszych wsi, szczególnie 
dzieci z okolicznych szkół, które mogą 
ulec poparzeniu lub porażeniu prądem. 

Częstym awariom i zrywaniom linii 
energetycznych towarzyszą zwarcia, 
które stanowią poważne zagrożenie 
pożarowe dla pobliskich posesji, samo-
chodów i lasów – wymieniała w 2020 
roku Ewa Urbańska. Jak wykazała, w 
pierwszych trzech tygodniach sierpnia 

tamtego roku  nastąpiło 17 przerw do-
stawie prądu, większość z nich nie była 
planowana i mieszkańcy nie zostali o 
nich uprzednio poinformowani. Dane 
o zaniku napięcia udało się pozyskać z 
urządzenia rejestrującego, znajdujące-
go się w Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Złotokłosie. 

\\\   Sołtyska  
znów apeluje

Jak się okazuje, mimo apeli, zgła-
szanych do PGE skarg, sytuacja do dziś 
nie uległa poprawie. 

– Zdaję sobie sprawę z tego, że mo-
ja prośba nie będzie wprost realizowal-
na, ale zgłaszam się do burmistrzów o 
podjęcie rozmów z dostawcą energii 
elektrycznej szczególnie do odbiorców 
południowej części gminy, gdyż liczba 
przerw w odbiorze energii jest zatrwa-
żająca – mówiła podczas ostatniej sesji 
rady miejskiej. – Wiem, że gmina nie 
ma na to wpływu, natomiast wnioskuję 
o podjęcie tych rozmów, aby moderni-
zacja sieci w miarę możliwości mogła 
przy najbliższej okazji rozpocząć się 
od tego rejonu. Braki regularnej kon-
serwacji i brak modernizacji powodują 
olbrzymie skutki u odbiorców indywi-

dualnych, zarówno w zakresie społecz-
nym, jak i gospodarczym.

\\\   Miasto nie pomoże, 
bo nie może

Mieszkańcy liczą, że dzięki wspól-
nym działaniom i interwencjom nie 
tylko w PGE, ale Urzędzie Ochrony 
Konsumentów i Konkurencji, uda im 
się wywalczyć normalność. Choć na to 
liczyli, nie pomogą im w tym urzędnicy. 

– Gmina nie ma wpływu na pla-
nowanie przez PGE modernizacji sie-
ci – poinformowała Joanna Ferlian-

-Tchórzewska, rzecznik Urzędu Miasta 
i Gminy Piaseczno. –  W przypadku pla-
nowanych przez nas inwestycji drogo-
wych oczywiście współpracujemy z 
wszystkimi operatorami sieci, w tym 
PGE. Często w ramach prac drogowych 
modernizacje takie na danym odcin-
ku są realizowane przez operatorów 
– dodała.

W ubiegłym tygodniu skierowali-
śmy do PGE pytania m.in. o planowany 
remont sieci w południowym rejonie 
gminy. Czekamy na odpowiedź.

Anna Żuber

Mieszkańcom psują się urządzenia, 
bo ciągle wyłączają im prąd

Mieszkańcy liczą, że dzięki 
wspólnym działaniom  

i interwencjom nie tylko 
w PGE, ale Urzędzie 

Ochrony Konsumentów 
i Konkurencji, uda im się 
wywalczyć normalność
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